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Årsberetning for DH Sorø 2022-23                  13. marts 2023 

 

 

 

Som vedtægterne kræver, skal formanden / forretningsudvalget i forbindelse med 

årsmødet afgive en beretning. Den kommer her:  

 

Bestyrelsen, forretningsudvalget, høringsgruppen via Handicaprådet, har været 

engageret i alle de opgaver, der blev stillet i årets løb.  

Jeg vil gerne sige jer alle i DH-Sorø tak for jeres medvirken til dette. 

 

 

__________________________________________ 

UDVALG: 

 

 

Forretningsudvalget kører fortsat med syv medlemmer. 

Vi har holdt gang i butikken, smiler😊. 

 

Aktivitetsudvalget blev i løbet af året nedlagt – det fungerede ganske enkelt ikke. 

Som det er nu, planlægger vi aktiviteter på FU-møderne og nedsætter en 

arbejdsgruppe med en tovholder, for hver aktivitet / arrangement. 

_________________________________________ 

 

 

Aktiviteter 2022/2023: 

 

29/3-22: DH-Sorø hygge arrangement på Comwell Sorø – (Tilskud fra DH-

Sekretariatet til Fælles oplevelse for lokalafdelingerne efter Corona) 

 

 

17/1- 22: Handicapraketten DH og HR: 

I år er vi endelig – efter næsten 3 års forsinkelse - kommet afsted med, at 

afholde 2. Del af vores “Handicapraket” i samarbejde med Handicaprådet. 

 

 6 og 7/12-22: Kursusdage om Handicap- og Værdighedspolitikker  

 Afholdt på Kobæk Strand 

 

Fuld aktivitetsoversigt vedlagt som bilag. 
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Sorø Kommunes Handicappolitik: 

Vi fik – som I ved – sidste år - sat fokus på processen med revidering af kommunens 

Handicappolitik, der blandt andet har afstedkommet, at godkendelsen af den 

reviderede Handicappolitik, der lå klar fra SSU ultimo 2021, blev sendt retur til 

udvalget af alle de andre udvalg, på grund af manglende inddragelse. 

 

Der blev indledt en ny og mere inddragelse revideringsproces. 

Der blev udsendt en overordnet procesplan – se herunder: 
 
Overordnet procesplan 
På Social og Sundhedsudvalgets møde vil administrationen gennemgå processen, som er 
skitseret nedenfor.  
 

Tidspunkt Handling  Bemærkning 

Februar 2023 
 
 
13/3-23: 
Denne workshop er IKKE 
afholdt! 

• Workshop med fokus på 
job og uddannelse  

• Workshop med fokus på 
tilgængelighed  

Invitationerne til de respektive 
workshops vil tilstræbe en bred 
repræsentation af forskellige 
aktører, herunder relevante 
politiske fagudvalg, råd og 
nævn samt andre centrale 
aktører. Herudover vil det blive 
undersøgt, om sorødialog.dk 
kan bringes til anvendelse i 
løbet af hele 
revisionsprocessen. 

Marts 2023 
13/3-23: 
Der er IKKE Indkaldt til 
denne 

• Workshop med fokus på 
inkluderende 
fællesskaber 

Se ovenfor 

April 2023 • Workshop med fokus på 
tidlig indsats 

Se ovenfor.  

Maj-juni 2023 • Skriveproces 
 

August 2023 • Politisk behandling Forventet godkendelse af 
høringsmateriale 

September - oktober 2023 • Høring og politisk 
behandling 

 

 

 

Tilgængelighed – Fortsat fra sidste år 

Vi påpegede sidste år behovet for ny asfaltering op til Værkerne. 

Vi blev af Værkernes bestyrelse henvist til kommunen, som jeg så skrev en 

henvendelse til. 

 

Vi fik forholdsvist hurtigt et svar tilbage fra kommunen. 

 

De havde kontaktet NCC, som de har aftale med om ny asfaltering og der var 

derudover afsat ekstra midler til at bringe den nedsunkne brønd ved indgangen til 

Værkerne i niveau, da brøndarbejde ikke var inkluderet i aftalen med NCC. 
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DH-Sorø ville blive kontaktet for input, inden arbejdet påbegyndes. 

 

Opdatering: Der er ikke sket yderligere her – desværre. 

Jeg har senest rykket for tilbagemelding og status for arbejdet den 15. februar 2023. 

Har i skrivende stund ikke hørt yderligere. 

 

 

Handicaprådet: 

Den 1. Marts 2023, har Kommunalbestyrelsen på møde, udpeget nye repræsentanter 

til Handicaprådet. 

 

Som I ved, har det været undersøgt, om udpegningen af af kommunalbestyrelses-

medlemmer og lokal handicaprepræsentation uden for DH har været efter 

foreskrifterne. 

 

Det er nu meddelt Handicaprådet, at Kommunalbestyrelsen har udpeget nye 

repræsentanter – ikke alle – nogle består. 

Kommunalbestyrelsen må således alligevel have fundet, at udpegningen  af 1. 

December 2021, ikke var korrekt. 

 

Udpegningen af handicaprepræsentationen udenfor DH, er der stadig ikke taget 

stilling til - problemstillingen består. 

 
Det nye Handicapråd ser pr. 1/3-23 ud som følger: 

 

DH-Sorø repræsentanter:  Pers. stedfortræder: 

Henning Carlsen – Dansk Blindesamfund Lars Pilegaard 

Pia Loop – CP-danmark  Jan Lisbygd 

Klaus Gylling – Høreforeningen  Anita Andersen 

Johnna Toft Kristensen – DHF  Aase Viberg Hansen  

 

 

Handicap-gruppering uden for Danske Handicaporg.: 

Iben Røstbjærg Kullberg  Lene Christensen og 

    Mette Friis 

 

Kommunalbestyrelsens repræsentanter: Pers. Stedfortræder: 

Peter Nygaard   Marianne Vinding 

Mogens Schwensen    Søren Sørensen 

Susanne Brogaard   Bo Christensen 

Linda Nielsen   Anne Madsen 

Bettina Jensen   Ivan Hansen 
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Handicaprådets Høringsgruppe: 

DH-repræsentanterne er fortsat en del af Handicaprådets officielt nedsatte Hørings-

arbejdsgruppe og består stadig af følgende: 

Pia Henning, og Johnna fra DH-Sorø og Linda Nielsen på politikersiden.  

 

Igen i år, har der været en lang række sager og høringer, som har krævet meget 

arbejde og engagement fra høringsgruppen.  

Høringsgruppen har i løbet af 2022/23 arbejdet med XX høringssvar. 

Se aktivitetslisten for oversigt over høringer.  

 

_____________________________________________________ 

 

Afslutning: 

Som afslutning på dette års beretning, vil jeg gerne sige tusind tak for året der er gået, 

og udtrykker hermed ønske om, at der i det kommende år vil være mulighed for, at 

arrangere lidt flere lokale DH-arrangementer end der har været mulighed for i det 

forgangne år – gerne i samarbejde med nabo-lokalafdelingerne. 

 

Jeg kan løfte sløret for, af FU har fremsendt forespørgsel til Folketingets 

Socialudvalgsformand Rosa Eriksen om et arrangement i efteråret 2023.  

Bliver der givet positiv tilbagemelding på denne forespørgsel, vil FU påbegynde 

forarbejdet med dette. 

 

Jeg glæder mig til at fortsætte bestyrelsesarbejdet i DH-Sorø, og ønsker 

forretningsudvalget og hele bestyrelsen rigtig god arbejdslyst i det kommende år! 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Danske Handicaporganisationer – Sorø  

V. formand Johnna Toft Kristensen          

Telefon: 51 92 33 37 

E-mail: alstedjtk@gmail.com  

https://handicap.dk/lokalafdelinger/sjaelland/dh-soroe 
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